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Companyes i companys de l’Assemblea, 

Han passat uns dies des del Plenari extraordinari del Secretariat Nacional de 28 de 

gener i no ha estat possible reconduir la greu crisi interna aflorada aquell dia. 

Aquella sessió va estar dedicada monogràficament a debatre sobre “Llista 

Cívica”, i sobre la creació d’un “Grup de Treball” específic per impulsar-la. Era un 

debat important per al futur immediat de la lluita per la independència, i de la 

mateixa Assemblea. 

En aquest Plenari la presidenta de l’Assemblea, Dolors Feliu, i el secretari Jordi 

Domingo, fent cas omís a un acord del dia anterior, pres per unanimitat de la 

Comissió de Gestió Jurídica i Seguretat (CGJS), favorable a l’admissió de punts a 

l’ordre del dia d’un plenari extraordinari, van impedir incloure en l’ordre del dia el 

Punt de Debat (PdD) “Nou embat, confrontació i llista cívica” presentat per 14 

secretaris nacionals, punt que ja havia estat admès a l’ordre del dia en el Plenari 

anterior del dia 14/01/2023.  

Igualment van impedir que fos admesa l’Esmena a la totalitat a la “Proposta de 

Resolució de creació del Grup de Treball (GdT) sobre la Llista Cívica”, presentada 

per 22 secretaris nacionals.  

A més, la presidenta Dolors Feliu, deu minuts abans de l’inici del Plenari 

extraordinari, va decidir destituir el secretari nacional escollit prèviament com a 

President de Mesa, per nomenar-se ella mateixa com a Presidenta de Mesa. El 

secretari nacional destituït era partidari de prendre en consideració el dictamen 

de la Comissió de Gestió jurídica i Seguretat (CGJS). Una acció així no està 

avalada ni pels Estatuts ni pel Reglament de Règim Intern (RRI) de l’entitat.  

Aquestes decisions van limitar de manera greu el debat democràtic: tothom hi va 

poder intervenir, però es va anul·lar el dret a incloure els dos punts citats 

anteriorment a l’ordre del dia. Tot el debat hauria transcorregut d’una altra 

manera. Per justificar aquest posicionament contrari al debat democràtic de totes 

les posicions, la presidenta es va acollir a l’article 23.3 dels Estatuts, que permet 

convocar una sessió d’urgència del Secretariat Nacional amb una antelació 

mínima de 48 hores. Però aquest supòsit d’urgència no existia: la data del 28 de 

gener del Plenari extraordinari havia estat fixada el 19 de gener en un missatge 

del secretari, en compliment de l’acord del Plenari del Secretariat Nacional 

anterior, que havia estat el dia 14/01/2023. Sobre l’admissió de punts a l’ordre del 

dia, l’art. 23 dels Estatuts no dona una capacitat extraordinària d’admissió o no 

admissió a la presidenta. Com tampoc li dona facultats aquest article ni cap altre 

de la nostra normativa interna per fer fora el president de la Mesa comunicat a la 

convocatòria al SN, per posar-se ella de presidenta de la Mesa. 



L’article 27.1.b) dels Estatuts quan esmenta les funcions pròpies de la Presidència 

de l’Assemblea diu: “Presidir el Secretariat i dirigir-ne els debats, llevat que es 

nomeni una mesa ad hoc per a cada reunió.” 

Un cop feta efectiva la imposició dels dos únics punts a l’ordre del dia, la 

presidenta Dolors Feliu i el coordinador de la Comissió d’Estratègia i Discurs (CED) 

Uriel Bertran, van defensar les seves propostes i es va obrir un debat. 

I un cop fet el debat sobre la Proposta de Resolució presentada, es va passar a 

votar. El resultat de la votació va ser el rebuig a la creació d’un Grup de Treball 

(GdT) sobre la Llista Cívica” per 28 vots a favor i 29 en contra. La proposta, 

d’acord amb el Reglament de Règim Intern, necessitava el suport de dos terços 

dels presents per prosperar (38 vots), i en canvi va obtenir més vots contraris que 

favorables.  

Per tant, la majoria del Secretariat Nacional va votar en contra de la posició 

presentada per la presidenta i el coordinador de la CED; molts dels presents van 

rebutjar no només el text proposat sinó també les males pràctiques i les 

irregularitats exhibides per la presidenta durant el Plenari. 

Ara bé, la comunicació pública del resultat dels plenaris està en mans del Comitè 

Permanent del Secretariat Nacional: per tant, l’endemà es va enviar a socis, 

simpatitzants i mitjans de comunicació un Comunicat on s’afirmava que “es va 

rebutjar treballar, per ara, aquest projecte [la llista cívica] en un Grup de Treball”. I 

afegia: “Tot i això, el compromís de l’Assemblea amb les previsions del seu full de 

ruta i la Llista Cívica és del tot vigent”.  

Per tant, el missatge portes enfora ha estat ben clar: aquí no ha passat res i 

l’Assemblea manté l’objectiu intacte de seguir prioritzant de totes totes la Llista 

Cívica. Ara toca enfocar la Conferència Nacional del 11 i 12 de març a fi que 

tingui com a principal conclusió l’impuls de la Llista Cívica. Des del Comitè 

Permanent del Secretariat Nacional es pretén convertir una derrota política en 

tota regla en un rebuig circumstancial a la forma organitzativa proposada. 

Arribat a aquest punt és on ens reunim i decidim fer públic aquest comunicat. 

Per entendre aquest comunicat, creiem necessari explicar les tensions que han 

polaritzat el Secretariat Nacional abans del Plenari extraordinari del 28 de gener, i 

que s’han anat agreujant al llarg dels darrers mesos en tres grans àmbits:   

A) El debat de fons sobre què volem fer: la lectura esbiaixada del “Full de Ruta”.

L’objectiu central del Full de Ruta és preparar un nou embat per fer efectiva la

República, cercant les eines necessàries per assolir un embat civicoinstitucional,

aparcant l'independentisme màgic i abraçant l'apoderament del moviment

independentista. El Full de Ruta insereix la Llista Cívica com un element més

dins un conjunt d’objectius operatius per soscavar els pilars de l’estat, que

inclouen assolir un alt nivell de confrontació, amb mobilitzacions ciutadanes,



lluita noviolenta, accions de desobediència civil, incidència política i suport 

internacional. Creiem que és un error plantejar el discurs de l’Assemblea sobre 

un sol punt del Full de Ruta, la Llista Cívica. Discrepem dels missatges de 

l’Assemblea que prioritzen la Llista Cívica per sobre i independentment del 

nivell d’activació de la resta de punts. I  especialment com ho fa la presidenta 

en les seves declaracions públiques, tal com vàrem exposar en la carta 

enviada el 16/01/2023 a ella mateixa i de la qual encara no hem rebut 

resposta.  

Malgrat el que destaquen algunes filtracions interessades, no estem en contra 

d’una Llista Cívica unitària i transversal de l’independentisme unilateral. Estem 

en contra que l’embat s’enfoqui únicament des d’una Llista Cívica que pugui 

acabar sent una quarta llista electoral sense més, una llista que no consideri 

prioritària ni es vulgui vincular a una estratègia de confrontació i mobilització 

ciutadana de la qual tant es parla en el Full de Ruta. 

La nostra discrepància és raonada i raonable, tal com mostrem a continuació: 

• Els 2 documents presentats i no admesos al debat del Plenari extraordinari del

28/01/2023 són: 

Document 1)  

Punt de Debat (PdD) "Nou embat, confrontació i llista cívica", signat per 14 

secretaris nacionals. Aquest punt va ser admès i inclòs a l’ordre del dia del 

Plenari del 14/01/2023 (s’adjunta). 

Document 2) 

“Esmena a la totalitat a la Proposta de Resolució de creació del Grup de Treball 

(GdT) sobre la Llista Cívica”, signat per 22 secretaris nacionals (s’adjunta).  

Aquests 2 documents presentats i no admesos  mostren clarament el nostre 

enfoc sobre el tema  de la Llista Cívica i la seva relació amb el Full de Ruta. 

Som secretaris i secretàries nacionals que estem en contra de l’orientació 

política que lidera l’actual majoria del Comitè Permanent del Secretariat 

Nacional en relació amb el compliment del Full de Ruta.  

Per contrast i transparència, expliquem en què consistien en canvi altres textos: 

• Els 2 documents presentats per la presidenta i la Comissió d’Estratègia i Discurs

(CED) el dia del Plenari extraordinari del 28/01/2023, on mostraven un biaix molt

diferent als dels dos documents anteriors. Aquests dos documents presentats i

admesos deien en síntesi el següent:

Document 3)



“Punt de Debat (PdD) Llista Cívica". 

En la justificació se cita la part del Full de Ruta dedicada a la “Llista Cívica”:  “Que l’Assemblea 

esdevingui un partit i es presenti a les eleccions no és una opció. Des d’aquest moment ens 

plantegem l’impuls d’una llista cívica, independent de partits, per defensar la voluntat dels 

electors independentistes a les properes eleccions al Parlament de Catalunya i fer la 

independència”. Apunta que caldrà determinar els mecanismes democràtics necessaris per a 

la composició d’aquesta llista cívica i, que en qualsevol cas, haurà de ser ratificada pels socis. 

També s’esmenta els riscos i les oportunitats que té la Llista Cívica recollits en el Consell 

d’Assemblees de Base (CAB) del passat 26/11/2022 a Mollerussa.  

Document 4) votat i rebutjat 

“Proposta de Resolució per crear el Grup de Treball (GdT) sobre la Llista Cívica” 

presentat per presidència i la Comissió d'Estratègia i Discurs (CED)  

En la justificació es repeteix la cita de la part del Full de Ruta dedicada a la “Llista Cívica” (ja 

transcrita en el punt anterior), i s’afegeixen literalment les conclusions de l’àmbit “Llista Cívica” 

del Consell d’Assemblees de Base (CAB) del passat 26/11/2022 a Mollerussa: 1) Promoure la 

formació i el debat intern en les Assemblees de Base (AB), si s’escau convocant unes jornades 

específiques per parlar de la Llista Cívica, perquè genera molt interès en els associats. També 

es podrien crear a la xarxa espais segurs de reflexió per les AB i, si es creés un Grup de Treball, 

permetre la participació de les AB. Tot això per a què el soci estigui ben informat quan es faci 

el referèndum intern. 2) Cal disposar d’un pla estratègic global: què s’ha de fer?, qui ho ha de 

fer?, com i quan s’ha de fer?, pressupost, publicitat, etc. 3) Començar a treballar la Llista 

Cívica, sense perdre temps (i tenir en compte què fer si s’avancessin les eleccions). 4)Unir 

mobilització i Llista Cívica”. 

En base a la justificació anterior, la Proposta de Resolució detallava que el GdT recolliria a 

través dels SN els posicionaments i propostes de totes les Assemblees de Base que vulguin 

traslladar-lo per escrit. També especificava la composició del GdT: els 4 càrrecs orgànics i 3 

persones per comissió, reunions mensuals i una durada del GdT fins a la fi del mandat actual 

(maig 2024).. 

La votació va donar com a resultat 28 vots a favor i 29 en contra. 

B) L’evolució sobre les maneres de fer: centralització, autoritarisme i abús de

poder de l’actual majoria del Comitè Permanent. És un altre aspecte que ha

aguditzat les tensions. Bona part dels membres del Comitè Permanent

s’extralimiten en exercir funcions executives que no els estan atribuïdes ni pels

Estatuts ni pel Reglament de Règim Intern (RRI) ni per la cessió de

competències. Aquestes maneres de fer van en detriment dels drets del

secretaris nacionals, de les seves iniciatives i propostes, i del bon funcionament

de les comissions i dels grups de treball. Podem acreditar abastament que el

Comitè Permanent funciona sovint com un Comitè Executiu. També volem

deixar constància que el Comitè Permanent està deixant sense activar el

compliment de resolucions aprovades pels Plenaris.

Recordem que l’article 20.1 dels Estatuts diu: “El Secretariat Nacional, o

simplement Secretariat, és l’òrgan de govern executiu que regeix, administra i

representa l’Associació entre dues Assemblees Generals, fa un seguiment de



les tasques dels òrgans que en depenen i dona suport a les Assemblees de 

Base.” 

En el cas del secretari de l’Assemblea, ha estat i és especialment greu el seu 

intervencionisme amb la col·laboració del CP en la determinació dels ordres 

del dia dels Plenaris i la incorporació d’esmenes a les actes del Plenaris, en 

atribuir-se el dret de no admetre propostes de resolució, punts de debat i 

esmenes. En definitiva s’han comès faltes greus en el compliment de la 

normativa interna que regula el funcionament de l’Assemblea, malgrat els 

dictàmens de la Comissió de Gestió Jurídica i Seguretat (CGJS). Aquesta 

actitud ha incrementat la tibantor en el mateix Comitè Permanent i ha portar 

molt recentment a la dimissió en aquest òrgan del coordinador de la Comissió 

de Gestió Jurídica i Seguretat (CGJS). Aquesta tendència a acumular poder en 

el Comitè Permanent s’evidencia en les propostes de reforma dels Estatuts que 

han aportat alguns membres del propi Comitè Permanent. 

C) El respecte i la consideració deguda a totes les persones membres del

Secretariat Nacional i de l’Assemblea és una norma general de convivència

en qualsevol col·lectiu. Així ho estableix el punt primer del Reglament de Règim

Intern (RRI), però aquest aspecte també s’ha degradat en els últims mesos. Es

vulneren repetidament els drets dels secretaris nacionals en els Plenaris amb la

no admissió de Propostes de Resolució (PdR), no admissió d’esmenes, rebuig

de Punts de Debat (PdD), retard injustificat de les actes, rebuig arbitrari

d’esmenes a les actes i destitució del President de la Mesa escollit. En els xats

de Telegram de les diferents comissions un determinat nombre de participants i

alguns membres del Comitè Permanent han substituït els arguments propis dels

debats per faltes de respecte, desqualificacions, falsedats i judicis d’intencions.

S’ha arribat a traspassar uns límits que voregen l’assetjament. Aquestes

pràctiques ja han portat durant aquest 2023 a la dimissió de dues secretàries

nacionals de gran vàlua.

Recordem que el punt III del Codi Ètic de l’Assemblea diu:

III. Tot membre vinculat a l’Assemblea Nacional Catalana ha de comportar-se

sempre amb correcció i respecte envers les persones, la dignitat de les quals

ha de ser sempre el valor fonamental que inspiri la seva activitat. En cap cas es

pot convertir la discrepància en motiu de menysteniment o vexació. S’ha

d’evitar qualsevol comportament agressiu o violent, tant físic com verbal.

Molts de nosaltres hem proposat des d’un principi  espais de diàleg obert i 

mediació, “per parlar de tot”, per poder donar sortides d’entesa als conflictes 

que han sorgit, però hem vist amb decepció que no han estat acceptats, i fins 

i tot menyspreats. En la situació actual, i especialment des de l’últim Plenari del 

dia 28 de gener, s’han traspassat tots els límits de respecte al conjunt del 

Secretariat Nacional.  



Síntesi per encaminar una solució 

Proposem reconduir a bon port la crisi interna del Secretariat Nacional, crisi 

política i de govern. 

Des del punt de vista polític, cal un acord ampli sobre les prioritats i vinculacions 

dels objectius operatius del Full de Ruta. La incidència política, la confrontació i la 

mobilització social són indestriables.  

Des del punt de vista de la crisi interna del Secretariat Nacional, han passat més 

de 8 mesos des de la seva constitució, on la majoria érem persones que 

voluntàriament ens vàrem incorporar noves. Vàrem escollir els càrrecs orgànics i 

les coordinacions de les comissions amb un coneixement escàs o nul de les 

persones candidates. Hem vist com el Comitè Permanent coordina, orienta i 

dirigeix la importantíssima tasca dels tècnics de l’Assemblea, i la projecció 

mediàtica de l’Assemblea. Aquestes persones, a la vegada, han de  tenir i 

mantenir una àmplia confiança per part de la resta de secretaris nacionals i tenir 

cura de les responsabilitats adquirides.  

Considerem que la remodelació del Comitè Permanent és el mínim indispensable 

per evitar el bloqueig de la nostra entitat. Per recuperar la confiança, la seva 

composició ha de reflectir el conjunt de sensibilitats del Secretariat Nacional. 

Per tant, estem disposats a retrobar una entesa sòlida sobre l’estratègia i els 

objectius operatius del Full de Ruta i també afrontar la renovació necessària en les 

responsabilitats personals atorgades. Cal retornar a les bones pràctiques de 

govern i recuperar la confiança en el treball d’equip del Secretariat.  

Hem d’aplegar forces per tal que l’Assemblea segueixi essent el pal de paller per 

preparar un nou embat imparable cap la independència.  

Barcelona, a 7 de febrer de 2023 

Col·lectiu Indesinenter. 

Nota: S’adjunten els documents número 1 i número 2. 


	Col lectiu Indesinenter: comunicat número 1

